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Scheper is kort en duidelijk: ‘In Dordrecht staan 

veel platanen, volgens mijn bescheiden mening 

zelfs te veel. Grofweg zou je kunnen zeggen dat 

70 procent van de doorgaande wegen die naar 

het centrum gaan, zijn beplant met platanen. En 

heel vervelend: het zijn juist deze bomen, met 

veel verkeer van fietsers en auto’s eronder, die 

een verhoogde gevaarzetting kennen.’

Dordrecht heeft daarom een redelijk precies uit-

gewerkt massaria-beheerplan. De basis hiervan 

is dat alle platanen dikker dan 30 centimeter 

diameter minimaal iedere twee jaar worden 

gecontroleerd. Dat is een controle die buiten 

de normale VTA om gaat. Belangrijkste reden 

daarvoor is dat massariacontrole veel intensiever 

is als een normale VTA en minimaal de inzet van 

een hoogwerker vereist. Dordrecht combineert 

hierbij in één werkgang de massariacontrole en, 

bij constatering van een probleem, eventuele 

snoei. In principe kan dit gedaan worden door de 

collega-ETW-ers van de dienst Gebiedsbeheer van 

de gemeente, omdat deze zowel over een hoog-

werker als over de benodigde andere machines 

beschikken. Een dergelijke klus kan echter ook 

uitbesteed worden aan één van de aannemers 

die voor de gemeente werken.

In het verleden heeft Dordrecht ook proeven 

gedaan met de inzet van een quad met een 

hoogtecamera. Voor de gemeente werkte dat 

niet. Niet omdat de hoogtecamera niet voldeed, 

maar veel meer omdat het dan niet mogelijk is 

meteen de aangetaste takken weg te snoeien. 

Half jaar 

Voor de echt risicovolle plekken is een controle 

eens per twee jaar niet voldoende. Dat heeft 

Dordrecht aan den lijve ondervonden. Op deze 

plaatsen zijn de afgelopen jaren bij absoluut 

windstil weer een aantal keren zware takken 

uit platanen gevallen ten gevolge van massaria, 

waarbij auto’s en fietsers in de buurt waren. 

Gelukkig zijn hierbij geen ernstige ongelukken 

gebeurd, maar voor de boombeheerders was dit 

wel het moment om het beleid te heroverwe-

gen. Na overleg met de afdeling juridische zaken 

wordt een aantal plekken sindsdien halfjaarlijks 

gecontroleerd met een hoogwerker en worden 

ook dan besmette takken direct uitgesnoeid. 

Dit beleid bleek het juiste te zijn. Er zijn sindsdien 
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geen noemenswaardige takken meer uitgewaaid. 

Bovendien zijn de aangetaste takken veel dunner 

van diameter. Overigens realiseert Scheper zich 

dat hij niet alles ziet. Op het moment dat het 

massaria-team een tak uitzaagt, wordt een mon-

sterstuk apart gehouden voor Scheper  om te 

controleren op massaria. Als er tijdens een storm 

takken uitwaaien gebeurt dat natuurlijk niet en 

gaat alles ongezien in de versnipperaar.

Kosten 

Scheper neemt me mee naar de 

Crayensteynstraat. Dit is een van die straten die 

halfjaarlijks gecontroleerd worden. Ik kan begrij-

pen waarom vallend hout hier extra gevaarlijk is. 

De volwassen platanen staan pal langs de rijweg. 

Bovendien zijn in de kroonprojectie van de vol-

wassen bomen ook nog eens twee fietspaden 

gerealiseerd. Het is buiten het spitsuur en daarom 

redelijk rustig. ‘s Ochtends en ’s middags is het 

hier  volgens Scheper bijna file rijden. Ik kan 

begrijpen waarom Scheper zegt dat dit een dure 

straat is om te controleren. 

Een echte beslissing is nog niet genomen, maar 

de afdeling beleid start binnenkort een interne 

discussie over wat met deze bomen moet gebeu-

ren. Scheper:‘Er zijn feitelijk twee opties. De 

eerste is kappen en iets anders terugplanten. 

De tweede opties is kandelaberen. Ook dat kost 

natuurlijk geld, maar veel minder dan halfjaarlijks 

controleren en bovendien is het risico van zware 

uitbrekende takken dan tot bijna nul geredu-

ceerd.’ 

Scheper zegt het niet met zoveel woorden, maar 

tussen de regels bemerk ik toch een stille voor-

keur om helemaal opnieuw te beginnen en deze 

platanen te kappen. Scheper: ‘Maar de politiek 

heeft natuurlijk het laatste woord.’

De tweede plek die ik met Scheper bezoek, ligt 

in een hofje. Hier staat een plataan uit de ere-

divisie, die zo in de top 10 van Nederland kan. 

Een prachtige boom die bovendien in het hofje 

vergezeld wordt van vier jongere platanen. Het 

is duidelijk dat de gevaarzetting hier veel minder 

is. De controle overigens ook. Het hofje kan niet 

bereikt worden met een hoogwerker. De twee-

jaarlijkse controle moet hier al klimmend worden 

uitgevoerd. 
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